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[Finansministeren.] 
ningssum kan heller ikke beskattes som 
almindelig indkomst. Det er ikke fundet 
sagligt begrundet, at afløsningssummer som 
de nævnte helt er fritaget for afgift eller 
beskatning, og det foreslås derfor, at så- 
danne beløb fremtidig skal beskattes som 
særlig indkomst. Også for yderen af så- 
danne afløsningssummer er der foreslået en 
afskrivningsret over 10 år. 

Endelig foreslås visse rent redaktionelle 
ændringer i den gældende lov. 

Jeg skal endvidere tillade mig for det høje 
ting at fremsætte forslag til lov om ændring 
af lov om beskatningen af medlemmer af in- 
vesteringsforeninger. 

Forslaget indeholder alene de ændringer 
til den gældende lov, som nødvendiggøres 
af de foreslåede ændringer i aktionærbeskat- 
ningsreglerne. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbe- 
fale de nu fremsatte lovforslag til tingets 
hurtige og velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 36) 
findes i tidenden sp. 315, indfødsretsudval- 
gets betænkning i tillæg B. sp. 11). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet., 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
revision af lov om embedslægevæsenets ordning. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 35) 
findes i tidenden sp. 316). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredje 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Efter henstilling skal jeg lade 
punkt 3 på dagsordenen udgå indtil et senere 
tidspunkt i dag. 

Den næste sag på dagsordenen var herefter: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om den offentlige sygeforsikring. 
(lkrafttræden al bestemmelser for Færøerne). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 12) 
findes i tidenden sp. 83). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

. Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredje 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om skoleskibsafgift. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 44) 
findes i tidenden sp. 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
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Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
. dets overgang til tredje behandling sattes til 

forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredje 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: De to næste sager på dags- 
ordenen kan kun med tingets samtykke 
behandles i dette møde, men hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg samtykket som 
givet. (Ophold). Det er givet. 

Man gik da til: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om beskatning til kommunerne 
af faste ejendomme. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 38) 
findes i tidenden sp. 93, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 13). 

Der, var stillet 6 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ove Hansen: Til det foreliggende lovfor- 
slag om ændring af lov om beskatning til 
kommunerne af faste ejendomme foreligger 
der et ændringsforslag, nr. 3, stillet af 
ministeren og tiltrådt af udvalget. Det ved- 
rører henstandsordningen, der nu ikke alene 
kommer til at omfatte yderzoneområd er, 
men også mellemzoneområder. Ændrings- 
forslag nr. 5, ligeledes stillet af ministeren, 
men tiltrådt af et flertal af udvalgets med- 
lemmer, går ud på, at en tillægsgrundskyld 
kan pålægges landbrugsejendomme o. lign. 
i tilfælde, hvor ejeren eller forpagteren, der 
passer gården, ikke bor i kommunen og ikke 
svarer kommunal skat til den pågældende 
kommune. Jeg anbefaler på mit partis vegne 
at stemme for disse ændringsforslag. 

Af venstres og det konservative folke- 
partis medlemmer af udvalget er der stillet 
nogle ændringsforslag. Jeg vil gerne gøre 
nogle bemærkninger om disse ændringsfor- 
slag, om hvilke jeg straks vil sige, at dem 
kan vi slet ikke tiltræde. Man vil nu fra 
disse partiers side forlange, at landbrugs- 
ejendommene efterhånden helt skal fritages 
for at svare grundskyld til kommunen. Man 
indleder med at foreslå en overgangsordning, 
som går ud på, at beskatningen skal aftrap- 
pes, men straks, således at kun 10 pet. af 
den afgiftspligtige grundskyld skal beskat- 
tes. Det vil med andre ord sige, at landbrugs- 
ejendomme i løbet af nogle få år fuldstændig 
skulle ophøre med at svare ejendomsskatter. 

Endvidere forslår venstres og det konser- 
vative folkepartis repræsentanter, at den 
kommunale grundskyld i sognekommunerne 
maksimalt må være 20 promille. Det vil 
sige, at man her anbringer kommunerne i 
en spændetrøje. Nu får de altså ikke lov til 
selv at bestemme, hvilken promillestørrelse 
de vil have; vi har dog ellers tidligere haft 
et underloft, en mindstesats på 10 og højest 
på 35 promille. Nu vil man altså fjerne 
højden 35 og gå ned til 20. Jeg synes i og 
for sig, det er en mistillidserklæring til kom- 
munerne, at man virkelig ikke vil give dem 
selv adgang til at bestemme, hvad de mener 
der er rigtigst i den pågældende kommune. 
Vi har jo ofte talt om, hvorledes kom- 
munernes selvstyre skulle udbygges og for- 
bedres, men her vil man altså gøre lige det 
modsatte: man vil begrænse kommunernes 
muligheder i allerhøjeste grad. 

Når man efterhånden vil have landbru- 
gets jord helt fritaget for grundskatter, så 
påstår og hævder man fra disse to partiers 
side, at det er en skat på produktionen, det 
er en skat på dyrket jord. Jeg vil gerne sige 
her, at det tages der jo hensyn til ved 
værdiansættelsen. Den jord, der dyrkes, 
beskattes særlig lavt, fordi den kun har 
nogle få øres kvadratmeterpris, og sådan 
skal det naturligvis også være. Og hvis 
man taler om, at det er en skat på produk- 
tionen, så er der vel andre, der har lov at 
spørge, og jeg tilføjer med rette, om ikke 
også de beskattes. Det gælder hele industri- 
ens område; de må dog svare de afgifter, 
som nu engang hører til deres ejendom, og 
hvad der i øvrigt kan være af afgifter. 
Dertil kommer, at landbruget <홢 det må 


